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6.原書誤刻(Handling of etymological errors in the original book) 

 

For most of the small seal glyphs, Shuowen gives explanations on the composition of the 

components. In the problematic Small Seal glyph, the glyph is different from the interpretation. By 

comparing with other versions of Shuowen, such as Da Xu Ben, we can confirm that they are errors 

of Tenghuaxie version. Therefore, the incorrect glyphs will be modified. 

 

若部件造形不符於《說文》釋義，經與相同部件字形比對之後，認為是誤刻的字形，將

恢復原形。 
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說明： 

 

 

藤本「𢍰」之「廾」字篆形中間筆劃相連。經比對不同版本《說文》，僅

大徐本有相似的篆形。 

 

比對藤本《說文》之「𠬞」部、「共」部篆形，僅「𢍰」字篆形筆劃相

連。故依一致性原則進行修正。 
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註：「廾」字部件相關字例甚多，如「棄」、「彝」等字，故以下僅列「𠬞」部與「共」部

以為參考。  

 

藤本《說文》卷 3 「共」部 藤本《說文》卷 3「𠬞」部 

   

 

 

 

 

 

 

 

 


